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دوازدهمین جلسه کمیسیون کشاورزی، صنایع غذایی، آب، منابع طبیعی اتاق تبریز برگزار شد

به گزارش روابط عمومی اتاق تبریز علیرضا آقا بالایی رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق تبریز با اشاره به دستور دوازدهمین

جلسه کمیسیون گفت: در این جلسه طبق برنامه اعلام شده به اعضاء و کارشناسان دعوت شده به کمیسیون دستورات

...

به گزارش روابط عمومی اتاق تبریز علیرضا آقا بالایی رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق تبریز با اشاره به دستور دوازدهمین جلسه کمیسیون گفت: در این جلسه طبق برنامه اعلام

شده به اعضاء و کارشناسان دعوت شده به کمیسیون دستورات ذیل توسط اعضاء و کارشناسان حاضر از سازمانها و ارگانهای دولتی و بخش خصوصی با حضور نمایندگان مردم در

مجلس شورای اسلامی مورد بحث بررسی قرار خواهد گرفت. وی دستورجلسه دوازدهمین کمیسیون کشاورزی را به این شرح اعلام کرد:

-1 بررسی قانون تمرکز وزارت جهاد کشاورزی

-2 بحث و بررسی در خصوص عدم رقابت پذیری محصولات صادراتی کشاورزی استان

-3 برسی نقاط ضعف و قوت و افزایش بهره وری کمی و کیفی محصولات کشاورزی به منظور توسعه صادرات

-4 و...

رئیس کمیسون کشاورزی عدم شناخت کافی از بازارهای خارجی و نیاز های این بازارها و نوع بسته بندی محصولات کشاورزی برای حضور مستمر و موثردر بازار های خارجی را

ضروری خواند و یاد آور شد باید سه فاکتور تشخیص، تجویز، و اقدام برای حضور در بازارهای خارجی را در برنامه های استانی و کشوری مد نظر قرار دهیم و با تدوین برنامه

صادراتی برای مهر ماه سال جاری، تراز صادراتی محصولاتی کشاورزی را تا 350 میلون دلار افزایش دهیم .

آقا بالایی با اشاره به بحران آب در کشور خاطر نشان کرد: باید تغییر الگوی کشت در استان و کشور را جدی بگیریم و در برخی از مناطق استان اهالی ساکن در مناطق روستایی را

به فعالیت در حوزه های صنایع دستی مخصوصا فرش ترغیب نمایم. وی حمایت های دولت را به منظور امکان رقابت با کشورهای همسایه برای حضور مستمر در بازار های منطقه

ای و جهانی را ضروری خواند و یا آور شد دو فاکتور، یارانه صادراتی و حمل و نقل می بایستی در اولویت حمایت های دولتی از بخش کشاورزی و فعالان این بخش قرار گیرد.

بیمقدار نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی با اشاره به این نکته که فعالان اقتصادی استان آذربایجان شرقی اصلا از منابع صندوق توسعه ملی استفاده ننموده اند از فعالان

این عرصه خواست در خصوص بهره مندی از این صندوق اقدامات لازم را انجام دهند. وی با اشاره به رویکرد اقتصاد جهانی خاطر نشان کرد: در دنیا شرکت های کوچک در حال

مرگ هستند و جای آنها را هولدینگ های بزرگ خواهد گرفت که به صورت تخصصی به صادرات می پردازند.

نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی ایجاد کنسرسیوم های صادراتی را از جمله اقدامات موثر در توسعه اقتصادی کشور خواند و از اعضای کمیسیون و فعالان اقتصادی استان

خواست در خصوص ایجاد کنسرسیوم های صادراتی اقدامات عاجلی را انجام دهند. وی با اشاره به پتانسیلهای موجود در بخش کشاورزی استان یاد آور شد: استان در تولید

محصولات کشاورزی به صورت گلخانه ای ظرفیت مناسبی دارد که با ایجاد بازارهای جدید فرا مرزی میتوان بر گسترش بیش از پیش محصولات گلخانه ای افزود. وی اصلاح نژادی

در دام های نگهداری شده و محصولات کشاورزی از جمله اقدامات ضروری برای موفقیت در بازارهای فرامرزی و امکان رقابت با محصولات سایر کشور ها از لحاظ قیمت تمام شده

محصولات کشاورزی خواند و یاد آور شد: باید با مطالعه بازارهای منطقه ای و جهانی محصولات مورد نیاز کشور های مختلف را تولید کنیم حتی اگر آن محصول در داخل کشور

مورد پسند و خواست مشتری داخلی نباشد.

بیمقدار در خصوص بهره وری و مدیریت آب مورد استفاده در بخش کشاورزی گفت: متاسفانه فعالان بخش کشاورزی استان از فرصت و منابع مالی که دولت در این خصوص در

اختیار آنها قرار داده است استفاده مناسبی به عمل نمی آورند و بودجه این بخش نیز بلا استفاده مانده است. وی در این خصوص از فعالان بخش کشاورزی خواست با تسهیلات

در نظر گرفته شده از طرف دولت از سیستم آبیاری تحت فشار در پرورش محصولات خود استفاده نمایند تا با کمترین میزان مصرف انرژی به بالاترین ارزش افزوده مورد نظر نایل

شوند.

نماینده مردم در مجلس حمایت همه جانبه مجلس از طرح های کشاورزی را خاطر نشان کرد و از کارشناسان کمیسیون کشاورزی اتاق تبریز خواست تا با ارائه طرح و راهکارهای

عملیاتی مجلس را در امر خطیر حمایت از کشاورزی و محصولات کشاورزی یاری نمایند. وی در این خصوص ایجاد کنسرسیوم های صادراتی را از موارد ضروری حمایت از

محصولات کشاورزی خواند.

وی در خصوص حمایت از فعالان اقتصادی یاد آور شد: در حال ایجاد اتاق مشترک کار آفرینان و نمایندگان به منظور توسعه اقتصادی در کشور هستیم.

بیمقدار با اشاره به سفر هیات تجاری از روسیه به ایران در مرداد ماه سال جاری از فعالان بخش کشاورزی در استان خواست تا خود را برای ارائه محصولات مورد نیاز این هیات

آماده نمایند.

هاشمی یکی از اعضاء کمیسیون خلاءهای قانونی و عدم اجرای قوانین موجود را از جمله مسائل اساسی بخش کشاورزی خواند و از نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی

خواست تا با کمک به اجرای صحیح قوانین انحصارات موجود در این بخش همچون ؛ سم، کود، ماشین آلات، تولید و... مرتفع نمایند.

اکبر فتحی معاون سازمان جهاد کشاورزی استان با قدردانی از پی گیری های نمایندگان مجلس بخصوص آقای بیمقدار در خصوص بهبود وضعیت بخش کشاورزی در استان خاطر

نشان کرد: بازرگانی موتور محرک تولیدات کشاورزی است و زمان آن گذشته که جهاد کشاورزی مراحل کاشت، داشت و برداشت را برای کشاورزان توضیح دهد بلکه می بایستی در

ایجاد بازار های جدید برای فروش محصولات کشاورزان در داخل و خارج از کشور به کشاورز کمک نماید. وی با اشاره به پارادوکس موجود بین صادر کننده و تولید کننده ، که صادر

کننده از نبود محصول برای صادرات و تولید کننده از نبود خریدار برای محصولات تولید شده خود گله مند است، از اعضای کمیسیون کشاورزی و مسئولان امر خواست پارادوکس

موجود را یکبار برای همیشه حل نمایند.

فتحی با اشاره به این نکته که محصولات کشاورزی تولید شده در استان از لحاظ بهداشتی هیچ مشکلی ندارد یاد آور شد: برای حضور در بازار های خارجی می بایستی استاندارد

های کشور های هدف در این بخش را لحاظ نمایم تا بتوانیم در این بازار های حضور مستمر و موفقی داشته باشیم .

معاون جهاد کشاورزی با اشاره به این نکته که با کشاورزی معیشتی نمی توان در بازارهای خارجی حضور یافت، یاد آورشد: برای حضور در بازارهای خارجی باید به خریداران

خارجی خود این اطمینان را بدهیم که محصولات مورد نیاز آنها را به طور مستمر و با قیمت رقابتی در اختیار آنها قرار خواهیم داد. وی از اعضای کمیسیون کشاورزی اتاق تبریز
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خواست که در ایجاد بازار های جدید برای محصولات کشاورزی اقدامات لازم را انجام دهند.

دکتر معصومه آقاپور دیگر نماینده مردم استان در مجلس شورای اسلامی با اشاره به این نکته که در بخش کشاورزی از پتانسیلهای خوبی برخوردار هستیم خاطر نشان کرد:

خوشبختانه هم از لحاظ تنوع و هم از لحاظ تخصص در بخش کشاورزی مزیت های بسیار خوب داریم ولی متاسفانه به خاطر نبود کیفیت لازم در ارتباط بین زنجیره های این

بخش نمی توانیم به هدف های در نظر گرفته شده در این بخش نایل شویم. وی با اشاره به وضعیت دریاچه ارومیه خاطر نشان کرد: دغدغه این دریاچه هم به صورت ملی و هم

به صورت جهانی دغدغه بسیاری از مدیران و فعالان اجتماعی و اقتصادی می باشد به همین منظور در تلاش هستیم پروژه انتقال آب از رود ارس به دشت تبریز و شبستر را تصریح

نمایم. وی با اشاره به این موضوع که یکی از راههای توسعه کشور به طور قطع کشاورزی است خاطر نشان کرد: می بایستی با استفاده از مزیت های موجود در این بخش در کشور

و با استفاده از تکنولوژی های که در دنیا در این خصوص ایجاد شده آشنا و با بهره مندی از آنها از مزیت این بخش در راستای توسعه کشور بهروه مند شویم .

نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی با اشاره به این نکته که تا زنجیره های تولید در کشور اصلاح نشود امکان ایجاد اشتغال در کشور فراهم نخواهد شد، در این خصوص یاد

آور شد: می بایستی دولت و بخش خصوص تلاش نماینده تا زنجیره های تولید در بخش های مختلف اقتصادی سامان یابد تا بتوانیم به اهداف تعیین شده در توسعه همه جانبه

کشور نایل شویم.

دکتر آقاپور حضور بنگاههای اقتصادی (هولدینگ های اقتصادی) در بورس را یکی دیگر از عوامل توسعه اقتصادی استان خواند و یادآور شد با این اقدام میتوان سرمایه های این

بنگاهها را تا پنج برابر افزایش داد. وی برند سازی برخی از محصولات استان که دارای مزیت هستند را از دیگر اقدامات موثر برای حضور این محصولات در بورس کالا خواند که می

تواند در افزایش فرش محصولات تولیدی استان موثر واقع شود.

مشکلات موجود در حمل نقل بین المللی، ایجاد شرکت های خدماتی و بازرگانی و صنایع تبدیلی، ایجاد شرکت های پشتیبانی به منظور حمایت از تمام زنجیره محصولات

کشاورزی از تولید تا فروش، ارائه به موقع جوایز صادراتی ، فعال بودن رایزنان بازرگانی در سایر کشور ها ، استاندارد سازی محصولات کشاورزی نسبت به بازار هدف، حمایت از

محصولات تولیدی به صورت مورد به مورد برای موفقیت در بازارهای خارجی ، پایین بودن سطح تولید با توجه به همه تلاش های صورت گرفته و در خواست ارائه راهکار از طرف

مسئولان مربوطه و فعالان اقتصادی در این خصوص، کمبود نقدینگی، تغییر الگو کشت با در نظر گرفتن پیشنهادات انجمن نجات دریاچه ارومیه، توجه به بهره وری در محصولات

کشاورزی ، ایجاد بازارهای پایدار برای محصولات کشاورزی با دیپلماسی دولت، اولویت دادن دولت به درآمد های محصولات کشاورزی همچون اولویت دادن به درآمدهای نفتی،

انعطاف پذیری در تولید محصولات با توجه به بازار های هدف و با در نظر گرفتن مزیت های نسبی مناطق مختلف کشور، تقویت روابط بین تولید کننده و صادر کننده به منظور

حضور موثر و موفق در بازارهای هدف، بر طرف نمودن ناهماهنگی های موجود در راستای ایجاد بازار مستمر و پایدار ، بحث لجستیک (تولید و توزیع)محصولات کشاورزی و حل

مشکلات این حوزه و... از طرف کارشناسان و فعالان این بخش در کمیسون مطرح و مقرر شد در جلسات آتی کمیسیون این مسائل به صورت کارشناسی مورد بررسی قرار گیرند.
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